
en 500 ha particulier beheer.
Daarvoor staat er geld op de
begroting.

Zoals het er nu naar uitziet, is er
geen enkele reden om extra geld
beschikbaar te stellen. Dat was ook
in de afgelopen jaren het geval. Ik zie
geen enkele noodzaak om op
voorhand een verhoging van het
budget toe te staan. De amendemen-
ten van de heer Van der Vlies en de
heer Bolhuis houden in dat andere
doelen, zoals de robuuste verbindin-
gen van de ecologische hoofd-
structuur, uit het oog worden
verloren. Ik wijs ook op de ingewik-
keldheid van de budgetten van het
Diergezondheidsfonds, zoals dat in
het amendement van de heer
Bolhuis staat. Ik moet ook eerlijk
zeggen dat de voorgestelde dekking
uit het ambtelijk apparaat ongewenst
en onzorgvuldig is. De benodigde
beleidsintensiveringen maken
immers personeel noodzakelijk. Het
amendement is dus niet terecht,
maar ook niet nodig. Andere doelen
verliezen wij daarmee uit het oog. Ik
vind het geen verantwoord financieel
beleid. De Kamer heeft van
verschillende zijden benadrukt dat in
het kader van het agrarisch
natuurbeheer meer nodig is dan wij
op het moment kunnen voorzien, ook
qua taakstelling. Ik ben dan ook
bereid om, als dat mogelijk is, een
deel van de extra incidentele
middelen die dit jaar voor het
natuuroffensief beschikbaar zijn
gekomen te reserveren voor het
agrarisch natuurbeheer. Dat heb ik in
eerste termijn al toegezegd.

De heer Atsma heeft, net als ik,
iets met het ’’aisykjen’’. Ik begreep
overigens niet zo goed waarom de
heer Atsma sprak van eieren zoeken.
Dat neemt niet weg dat wij naar de
feiten moeten kijken. Er ontstaan
problemen als gevolg van de
vogelrichtlijn en de discussie met de
Europese Commissie daarover. Het
zal duidelijk zijn dat de kieviten
beschermd moeten worden in het
kader van de vogelrichtlijn. Het
aantal kieviten loopt terug en wij
moeten ervoor zorgen dat dit niet
gebeurt. De Europese Commissie
heeft haar zorgen uitgesproken over
het rapen. Als Nederland niet kan
aantonen dat de oorzaak van de
daling van het aantal kieviten niet
het gevolg is van het rapen, dan zal
het rapen verboden moeten worden.
Wij hebben de Europese Commissie
toegezegd dat wij dit zouden
bestuderen en ik heb met de

provincie Friesland afgesproken dat
zou worden bekeken in hoeverre er
nadere voorwaarden gesteld kunnen
worden aan het rapen van eieren,
waardoor het bestand aan kieviten
niet zal afnemen. Ik hoop dat wij op
een goede manier uit dat debat met
de Europese Commissie kunnen
komen.

Mevrouw Vos heeft gevraagd naar
het draagvlak voor natuur. Ik ben het
met haar eens dat het draagvlak van
groot belang is. Daarom is de
subsidieregeling Draagvlak natuur
ook in het leven geroepen evenals
het programma Leren voor duur-
zaamheid. Wij zijn op het ministerie
van LNV continu bezig om te kijken
hoe wij de communicatie naar buiten
kunnen verbeteren. In dat verband
wil ik ook bezien of een draagvlak-
campagne voor de natuur iets kan
toevoegen aan hetgeen er op dit
moment loopt. Ik zal daarbij gebruik
maken van de ervaringen die zijn
opgedaan bij de draagvlakcampagne
voor het milieu. Overigens heb ik dit
jaar de regeling Draagvlak natuur al
incidenteel verhoogd met 2 mln
gulden omdat ik het van groot
belang vind.

De heer Klein Molekamp zeg ik
graag toe dat ik een goed overzicht
zal laten maken van de geldstromen
binnen de POP-gelden. Ik denk dat
het goed is om dat schriftelijk te
doen, omdat dan de beweging van
grondverwerving naar andere
elementen duidelijk wordt.

Ik eindigde de eerste termijn in
Limburg, maar dan wat noordelijker
bij de A73. Nu zak ik wat af naar de
terreinen van de korenwolven. Wij
zijn er al een hele tijd mee bezig. Er
wordt op dit moment gewerkt aan
een soortenbeschermingsplan van de
hamster en tegelijkertijd werken wij
aan het aankopen van terreinen waar
de korenwolf kan worden uitgezet.
Wij hebben dus op twee lijnen
ingezet. Natuurlijk moeten de
korenwolven die gefokt zijn, uitgezet
worden, maar daar is een bepaald
areaal voor nodig. Dat is op een paar
hectare na niet gelukt, omdat het
aankoopbeleid alleen kan geschieden
op basis van vrijwillige aankopen.
Wij hebben geen titel om boeren te
onteigenen. Dat betekent dat wij met
moed, beleid en volharding aan de
onderhandelingstafel zitten. Het ziet
er goed uit, maar ik wil er niet verder
op ingaan met het oog op de
onderhandelingen. Dat de koren-
wolven volgend jaar worden

uitgezet, staat voor mij als een paal
boven water.

De heer Bolhuis (PvdA): Ik heb u
gevraagd om een brief over de
natuurcompensatie. Minister Pronk
heeft de Kamer een brief gestuurd
over de De Boer-norm in relatie tot
milieu. Ik heb om een dergelijke brief
gevraagd in relatie tot natuur.
Kunnen wij die nog verwachten?

De heer Atsma (CDA): Ik zal graag
nog een reactie van de staatssecreta-
ris horen op de problematiek van de
riettelers.

Staatssecretaris Faber: Ik heb de
vraag over natuurcompensatie al in
eerste termijn beantwoord en er is in
tweede termijn niet op teruggeko-
men. Ik blijf bij het antwoord uit de
eerste termijn, namelijk dat ik
natuurlijk bereid ben om hier een
brief over te schrijven.

Er zijn heldere afspraken met de
riettelers gemaakt. Ik heb daar met
hen over gecommuniceerd en
gecorrespondeerd en de Kamer heeft
afschriften van die correspondentie
gekregen. Volgens mij zijn wij er op
dit punt uit.

De algemene beraadslaging wordt
gesloten.

De voorzitter: ik stel voor, volgende
week dinsdag over de amendemen-
ten, de begroting en de moties te
stemmen.

Daartoe wordt besloten.

Sluiting 23.25 uur

©

Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. een koninklijke boodschap, ten
geleide van het voorstel van wet
Regels betreffende openbaarmaking
van gegevens per werkgever met
betrekking tot verkrijging van rechten
op WAO-uitkeringen door werkne-
mers (Wet instroomcijfers WAO)
(28159).

Deze koninklijke boodschap, met de
erbij behorende stukken, is al
gedrukt en rondgedeeld;

2. een voorstel van wet Wijziging van
de begroting van de uitgaven en de
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ontvangsten van het Ministerie van
Verkeer en Waterstaat (XII) voor het
jaar 2001 (wijziging samenhangende
met de Najaarsnota) (28147).

Dit voorstel van wet is al gedrukt en
rondgedeeld;

3. de volgende brieven:
een, van de minister van

Buitenlandse Zaken, ten geleide van
de geannoteerde agenda van de
Algemene Raad van 10 en 11
december 2001 (21501-02, nr. 412);

een, van de staatssecretarissen
van Justitie en van Volksgezondheid,
Welzijn en Sport, ten geleide van het
verslag van het onderzoek ’’Modellen
voor een instituut kinder-
ombudsman’’ (28007, nr. 3);

een, van de minister van Sociale
Zaken en Werkgelegenheid, over de
wijze waarop de borging zou kunnen
plaatsvinden alsmede over de
precieze inrichting van het proces en
de financiële consequenties (26448,
nr. 36).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

4. een brief van de leden Arib en Van
Vliet, ten geleide van het voorstel
van wet van de leden Arib en Van
Vliet tot instelling van een kinder-
ombudsman (28102).

Dit stuk is al gedrukt en rondgedeeld
en voor advies naar de Raad van
State gezonden;

5. de volgende brieven:
twee, van de minister van

Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, te weten:
een, inzake EU-subsidie BPRC;
een, ten geleide van het rapport
’’Resultaten van vier jaar ict-beleid in
het onderwijs’’ van de inspectie voor
het onderwijs;

een, van de minister van Justitie,
inzake DNA-onderzoek bij
ex-gedetineerden;

een, van de staatssecretaris van
Verkeer en Waterstaat, over de
voortgang van een aantal actie-
punten van het actieprogramma
Waterkwaliteit en diergezondheid;

een, van de minister van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
ten geleide van het ontwerpbesluit
tot wijziging van het Besluit
paraveterinairen;

drie, van de minister van Sociale
Zaken en Werkgelegenheid, te weten:
een, ten geleide van een afschrift van

de bestuurlijke afspraken met 26
grote en middelgrote steden (de
G26);
een, ten geleide van het verslag van
het project Krantenbezorging
2000/2001;
een, inzake start jongerensite.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies en niet te drukken;

6. de volgende brieven:
een, van B.G.J. Finck, inzake het

wetsvoorstel ’’Verbod op de
pelsdierenhouderij’’;

een, van de stichting Vrienden van
de Gay Krant, inzake recente
uitspraken over homoseksualiteit;

een, van M.J.C. Ammerlaan,
inzake Herindelingsplan Den Haag en
omgeving;

een, van het gemeentebestuur van
Boskoop, ten geleide van een
ingediende motie van het CDA over
de gemeentebegroting 2002,
specifiek het onderdeel dualisering;

een, van J. v.d. Werken, inzake de
resultaten van het onderzoek naar
vrouwelijke deelname aan gemeente-
raden;

een, van de stichting Lomm Actief,
inzake het Tracébesluit Zandmaas/
Maasroute;

een, van de stichting Raad, inzake
kindermishandeling;

een, van het platform Zorg-
instellingen grote steden, inzake
personeelsproblematiek zorg-
instellingen grote steden.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies.
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